



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 2 Volume . 2016

STATISTICS AS A MEANS OF THE COLONIAL POWER IN INDIA

Svetlana E. Sidorova

Abstract

The paper is devoted to the birth and process of institutionalization of statistic survey in the British India, methods and procedures of collection, systematization and interpretation of the information used by the British officers in the nineteenth century. The author focuses on the problems of “colonial knowledge” and its relations to the colonial power. This study is based on the “Report on the State of Education in Bengal; Including Some Account of the State of Education in Behar” (1838) resulted from two-year study tour and field research conducted by the officer of the East India Company William Adam in 1835-1837.

Keywords list (en): colonialism, British India, statistics, information, informational order, colonial knowledge, education, Bengal, Behar

Date of publication: 01.03.2016

Citation link:

Sidorova S. STATISTICS AS A MEANS OF THE COLONIAL POWER IN INDIA // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2016. – Issue 2 C. 58-72 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-68/>

СТАТИСТИКА НА СЛУЖБЕ У КОЛОНИАЛЬНОЙ ВЛАСТИ В ИНДИИ

Сидорова Светлана Евгеньевна

Аннотация

Статья посвящена зарождению и процессу институционализации статистической службы в колониальной Индии; анализу процедур и методов сбора, систематизации и интерпретации информации британскими чиновниками. В центре исследования проблемы объективности и научности “колониального знания”, его взаимоотношения с властью, ее потребностями и запросами. В основе статьи - отчет о состоянии системы местного образования в Бенгалии и Бихаре (1838), который стал результатом многомесячных полевых исследований, проведенных чиновником Ост-Индской компании Уильямом Адамом в 1835-1837 гг.

Ключевые слова: колониализм, Британская Индия, статистика, информация, колониальное знание, образование, Бенгалия, Бихар

Дата публикации: 01.03.2016

Ссылка для цитирования:

Сидорова С. Е. СТАТИСТИКА НА СЛУЖБЕ У КОЛОНИАЛЬНОЙ ВЛАСТИ В ИНДИИ // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2016. – Выпуск №2 С. 58-72 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-68/>